

## Further Information about the origin of the Square Dance sign Weiteres zur Geschichte des Square Dance Zeichens

**Rainer Scheiblich, EAASDC Historian**

E-Mail: [historian@eaasdc.eu](mailto:historian@eaasdc.eu)

After Robert had made me curious I made further investigations and the following information could be gathered.

The insignia of a unit could be requested through the commanding officer. The availability will be checked by the Institute of Heraldry. If such is not available one is requested by the United States Army Center of Military History. There it is reviewed whether a previously approved insignia could be inherited or if a new design should be designed.

If a new design is to be made all known information of the unit is considered.

This design for the 2nd Service Command should properly be described as not Double Os, but rather as two interlocking Squares.

To correct information mentioned in the first part the second service command was founded already in summer 1941. The picture shows members of the Women's Army Corps (WAC) with the insignia. This was first authorized on October 14<sup>th</sup>, 1941.

Nach dem Robert mein Interesse geweckt hatte habe ich weitere Recherchen angestellt und folgende Informationen zusammengetragen.

Die Abzeichen einer Einheit werden durch den kommandierenden Offizier beantragt. Beim Institut für Heraldik wird dies auf Verfügbarkeit geprüft. Sollten dort keine Informationen erhältlich sein wendet man sich an das United States Army Center of Military History. Dort wird geprüft, ob die Verwendung eines bereits bekannten Zeichens möglich ist oder ein neues entworfen werden muss.

Beim Entwurf eines neuen Zeichens fließen alle zur Verfügung stehenden Informationen zur Einheit mit ein.

Das Design für das 2nd Service Command sollte nicht als doppelte O's bezeichnet werden, sondern als in einander **gehängte** Vierecke.

Um die Angaben des ersten Teils zu korrigieren, das Second Service Command wurde bereits im Sommer 1941 gegründet. Das Bild zeigt Mitglieder des Women's Army Corps (WAC) mit dessen Emblem. Dieses wurde am 14 Oktober 1941 neu genehmigt.



Alternatives Emblem mit olivfarbener Umrandung  
Alternative insignia with an olive drab border



die Soldatin rechts hat das Emblem rückwärts aufgenäht  
soldier on the right has her insignia sewn on backwards

Quelle: National Park Service Photo



Private Ethel W. Norman  
vom/from August 14<sup>th</sup>, 1945



Private James K. Hanley



Soldaten durchsuchen das Eigentum einer U-Boot crew  
soldiers looking through the U-Boat crew's belongings

Quelle: <http://www.usmilitariaforum.com>



Auch Kennzeichnung von Fahrzeugen  
 Although emblems on vehicles  
 Quelle: <http://www.longwood.k12.ny.us/history/upton/hosp.htm>



Eingang zum Camp Upton Convalescent Hospital  
 entrance to the Camp Upton Convalescent Hospital

With the reorganisation of the unit after the war the insignia was available. A new appearance of this insignia can be seen on a helmet, however belonging to a member of the 6<sup>th</sup> army. It is assumed, that MG stands for Military Guard. They were responsible for POW (prisoner of war) camps. Alternatives could be a honor guard or similar.

Mit der Umorganisation der Einheit nach dem Krieg wurde das Zeichen frei. Ein weiteres Auftauchen des Zeichens ist auf einem Helm zu sehen, allerdings bei einem Mitglied der 6th Army. Es wird vermutet, dass MG für Military Guard steht. Diese waren für die Bewachung von Kriegsgefangenen zuständig. Alternativ könnte es auch eine Ehreinheit oder ähnliches sein.

